

Title (en)

Door or window fitting.

Title (de)

Beschlag für Fenster und Türen.

Title (fr)

Ferrure pour portes ou fenêtres.

Publication

**EP 0444405 A2 19910904 (DE)**

Application

**EP 91100444 A 19910116**

Priority

DE 4005953 A 19900226

Abstract (en)

In a fitting (2 - 5, 28) for windows and doors, which is mounted on the wing profile or frame profile (1), a displacement and/or loosening of the fitting (2 - 5, 28) can be prevented by a tab-shaped holding element (6 - 13, 26, 27, 34, 35), which is connected in one piece to the fitting, or by a clamping piece (25, 33) which is equipped with tab-shaped holding elements (6 - 13, 26, 27, 34, 35) and engages through recesses (31, 32) in the fitting (28) and which projects out of the plane of the resting fitting (2 - 5, 28) in the direction of the recesses (15 - 18, 29), projects into these and presses with at least one of its edges against one side of the recess (15 - 18, 29). <IMAGE>

Abstract (de)

Bei einem Beschlag (2 - 5, 28) für Fenster und Türen, der am Flügel- oder Rahmenprofils (1) angebracht ist, kann ein Verschieben und/oder Lösen des Beschlag (2 - 5, 28) durch ein lappenförmiges Halteelement (6 - 13, 26, 27, 34, 35) welches einteilig mit dem Beschlag verbunden ist bzw. durch ein mit lappenförmigen Halteelementen (6 - 13, 26, 27, 34, 35) versehenes Klemmstück (25, 33), das durch Aussparungen (31, 32) im Beschlag (28) greift, verhindert werden, das aus der Ebene des aufliegenden Beschlag (2 - 5, 28) in Richtung der Aussparungen (15 - 18, 29) hervorsteht, in diese hineinragt und mit mindestens einer seiner Kanten gegen eine Seite der Aussparung (15 - 18, 29) drückt. <IMAGE>

IPC 1-7

**E05C 9/00; E05C 9/22**

IPC 8 full level

**E05C 9/00** (2006.01); **E05C 9/22** (2006.01)

CPC (source: EP)

**E05C 9/004** (2013.01)

Cited by

EP0892137A3; DE19822864A1; EP0943767A3; FR2907484A1; DE202009014693U1; EP0892137A2; WO0006863A1; WO9954580A3

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0444405 A2 19910904; EP 0444405 A3 19911113; EP 0444405 B1 19941130**; AT E114774 T1 19941215; DE 4005953 A1 19910905; DE 4005953 C2 19911212; DE 59103608 D1 19950112; ES 2025534 T1 19920401; ES 2025534 T3 19950201; GR 910300121 T1 19920320

DOCDB simple family (application)

**EP 91100444 A 19910116**; AT 91100444 T 19910116; DE 4005953 A 19900226; DE 59103608 T 19910116; ES 91100444 T 19910116; GR 910300121 T 19920320